
Zhruba čtyřicítka občanů se ve středu 16. 
dubna sešla na sále Městského úřadu ve 
Mšeně, aby se seznámila s projekty, které 
připravilo vedení města v souvislosti s re-
konstrukcí místních komunikací. Schůzku 
moderoval Ing. Martin Mach, starosta měs-
ta. V úvodu mj. řekl:
„Nyní byla zahájena první etapa uzávěry – od 
křižovatky Nádražní – Boleslavská – Hlovecká, 
která je pravým „gordickým uzlem celé stav-
by“, protože tam jsou spousty sítí, tři kanalizace 

a tři vodovodní řady. Po jejím dokončení bude 
otevřena pro provizorní provoz. 

Dále se bude pokračovat od Václavíko-
vých směrem ven z města, kde se v pravém 
jízdním pruhu bude hloubit zhruba čtyřme-
trový výkop na dvě kanalizace (dešťovou 
a splaškovou vodu). Při této části stavby, kte-
rá bude trvat zhruba dva měsíce, bude částeč-
ně průjezdný levý jízdní pruh pro lidi, kteří 
tam bydlí. Rovněž bude umožněn průjezd do 
zahradnictví. 

Po dokončení kanalizace přijdou práce 
na odtěžení materiálu ze stávající vozovky 
v hloubce minimálně 50 cm a následné zapl-
nění prostoru konstrukčními vrstvami, po kte-
rých se bude moci provizorně jezdit, než přijde 
fi nální pokládka asfaltové vrstvy. Ta se dá oče-
kávat na podzim.

Poté začne další etapa – postup prací ze zmí-
něné křižovatky směrem do města, ke služebně 
Policie ČR. Zde je třeba vybudovat kanalizační 
řad, který se zde pohybuje ve značné hloubce, 
a proto se dá postupovat jen několik metrů den-
ně. S přibývajícími metry směrem do města by 
se tempo prací vzhledem ke stoupající výšce 
potrubí mohlo zrychlit. Při kompletní uzavírce 
Boleslavské ulice se počítá s lokální objízdnou 
trasou přes Klůček, kde bude doprava řízena 
semafory, jako tomu bylo při revitalitalizaci ná-
městí. Je snaha zachovat příčné přejezdy přes 
Boleslavskou ulici – Havlíčkova/Havlíčkova, 
Na Výsluní/Školní. Pomocí těchto spojek se 
podaří udržet alespoň provizorní možnost vjez-
dů do těchto ulic.

Při rekonstrukci Boleslavské ulice se předpo-
kládá i archeologický výzkum, který naváže na 
průzkum prováděný na náměstí Míru. Doufá-
me, že vzhledem k velkému počtu sítí nebude 
výzkum zásadního charakteru. 

Celá investiční akce je v řádu 20 milionů Kč. 
Většinovým investorem je Středočeský kraj, 
menšinu (zhruba 1/7) zajistí Město Mšeno – 
část chodníků, parkovací stání, vegetační úpra-
vy a napojení dešťových svodů do kanalizace. 
Toto napojení město zaplatí, předá vlastníkům 
do správy a bude požadovat trvalou údržbu svo-
dů tak, jak o tom hovoří i Občanský zákoník. 

Podobná situace je i s kanalizačními přípoj-
kami, budovanými v Nádražní ulici a v úseku 
od křižovatky s Nádražní ulicí směrem k výku-
pu šrotu. Město zaplatí instalaci kanalizace na 
hranici pozemku, ovšem pouze v případě, že se 
vlastník objektu do jednoho roku připojí. Pokud 
to učiní později, bude muset veřejnou část pří-
pojky uhradit ze svého.  

V této souvislosti apelujeme na vlastníky ne-
movitostí v uvedené části města, aby si vyřešili 
své kanalizační přípojky či izolaci soklů svých 
domů po dohodě s fi rmou provádějící rekon-
strukci. Všechny případné úpravy by měly být 
vyřešeny ještě před dokončením rekonstrukce. 
Poté už budou veškeré stavební úpravy vylou-
čeny. Nyní je tedy ideální situace pro případnou 
výměnu např. starší kanalizační přípojky, proto-
že minimálně dalších deset let nebude povolen 
žádný zásah do opravené komunikace.“

Diskuze
V následné diskuzi zodpověděl otázky přítom-
ných občanů starosta Ing. Martin Mach spolu 
s Milanem Hlaváčkem, stavbyvedoucím fi rmy 
Silmex, která ve Mšeně zajišťuje rekonstrukci 
místních komunikací.

Kdy začne druhá etapa rekonstrukce Boleslavské ulice?
To se úplně přesně určit nedá, protože to ovliv-
ňuje celá řada faktorů, např. počasí nebo ne-
předvídatelné technologické potíže. Bude hod-
ně záležet na kvalitě podloží komunikace. Může 
se stát, že bude neúnosná a nastane nutnost 
výměny podloží. Obávám se, že tato varianta 
může nastat. Je to časově náročná operace, tím 
se vše může prodloužit třeba o měsíc. Předpo-
klad zahájení druhé etapy – červen 2014. Prav-
děpodobně se začátkem prázdnin bude zahájen 
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postup prací směrem do města, což vyhovuje 
faktu, že děti nebudou chodit do školy.

Kde se bude moci parkovat?
V momentu, kdy Boleslavskou rozkopeme, 
bude obtížné do ní vjíždět. Parkovat bude nut-
né v bočních ulicích. Po zakrytí výkopu např. 
v Hlovecké ulici tudy bude možné opatrně pro-
jíždět. Snaha všech je minimalizovat tuto obtíž-
nou dobu pro vlastníky nemovitostí.

Co bychom měli vědět k zajištění návaznosti nejrůznějších 
prací při rekonstrukci, např. nové kanalizační přípojky?
V této souvislosti mohou nastat dvě situace:

při obnově stávající přípojky nebude a) 
nutné věc řešit se stavebním úřadem 
ani mít projekt či stavební povolení. 
pokud půjde o zřízení úplně nové b) 
přípojky, bude nutný jak projekt, tak 
i povolení stavebního úřadu.

Jak bude celá stavba koordinována?
Až kanalizace „dojede“ k policejní služebně, 
Havlíčkova se v kontaktu s Boleslavskou pře-
kope a v poměrně malé hloubce se udělá kana-
lizace, čili kompletní uzávěra by neměla trvat 
déle než týden. Poté se výkop zasype a ulice 
bude opět opatrně průjezdná. Už nyní dochází 
ke každodenní koordinaci prací u firmy Modern 
Roofing tak, aby nebyla narušena výroba. Po-
dobně to bude u dalších institucí, jako např. ma-
teřská škola či domov seniorů. Při postupu prací 
budeme chtít, aby zůstala průchozí pěší trasa ale-
spoň na jedné straně Boleslavské ulice. 

Jak bude o prázdninách zprůjezdněna ulice před školou?
Zde se sešlo více více projektů naráz, ale všech-
ny spolu souvisejí. Hlovecká ulice by měla být 
zprůjezdněna do konce května, tím pádem 
i průjezd kolem školy, což bude fungovat jako 
provizorní spojka pro lehkou dopravu, tedy ni-
koli nákladní.

Kdy budou skončeny práce v úseku od Hlovecké ulice ven 
z města?
V nejbližší době bude skončena křižovatka 
Hlovecká/Nádražní, pokryta provizorním kry-
tem a zhruba dva měsíce bude opatrně průjezd-

ný alespoň jeden jízdní pruh pro obsluhu nemo-
vitostí. Může se stát, že třeba jeden den bude 
tento úsek neprůjezdný, ale po zasypání děr se 
opět bude moci jezdit. 

Jak bude zajištěna bezpečnost pěších při cestě na stadi-
on, kam chodí i menší děti...
Situace bude řešena tak, že zůstane průjezdný 
(tedy i průchodný) alespoň jeden jízdní pruh buď 
pro pěší, nebo pro vjezd sanity či hasičů. Dozor 
nad celou stavbou má velká firma Pragoprojekt, 
kterou si najal Středočeský kraj. Její postup je až 
pedantský včetně činnosti bezpečnostního tech-
nika, který bude na takové věci dohlížet.

Jak bude řešeno parkování, když v Boleslavské to nebu-
de možné?
Především v bočních ulicích. Nepočítáme s tím, 
že bychom na náměstí Míru zrušili placené par-
kování, neboť musíme zajistit parkovací místa 
pro zákazníky mšenských obchodů. K dispo-
zici bude parkoviště vedle základní školy či 
v Hlovecké ulici, což obnáší místo pro nejméně 
dvacítku aut.

Jak bude řešeno stání v ulici před mateřskou školou? 
Problémy jsou zde už nyní. Není možno udělat nějaká 
opatření?
Bohužel velká část řidičů nerespektuje dopravní 
značení a zastavuje (stojí) na místech, kde to není 
dovoleno. Zákon hovoří jasně o zachování tříme-
trového pruhu v každém směru, což při zastavení 
u školky není splněno. Proto zde žádné dopravní 
opatření udělat nelze. Jen můžeme požádat policii 
o kontrolu, aby tam auta nestála dlouhodobě.

Jak se dozvíme přesná data zahájení jednotlivých etap prací?
Několik dní dopředu – rozhlasem, zprávou na 
městském webu či pomocí lístků do schránek 
v Boleslavské ulici.
 
Jak bude zajištěn svoz komunálního odpadu?
Tuto povinnost má ve smlouvě firma provádě-
jící rekonstrukci, že musí tento svoz zajistit. To 
znamená, že buď bude stanoveno místo, kam 
občané své popelnice dopraví, nebo je na místo, 
kam se dostane svozové auto, přesune rekon-
strukční firma pomocí lžíce nakladače. Kon-

krétní problémy se budou řešit v průběhu stav-
by. Pokud se svozové auto všude nedostane, 
bude to řešit městský úřad svými prostředky.

Při poslední debatě o Boleslavské ulici jsme byli sezná-
meni s projektem výsadby ovocných stromů, k němuž 
byly některé připomínky. Zůstal projekt stejný, či došlo 
k nějaké změně?
Z 99 % zůstal stejný. Došlo pouze ke změně od-
růdy jednotlivých stromů. Další drobnou změ-
nou je zlepšení bezbariérovosti chodníků, např. 
různé vodicí proužky pro slabozraké a slepce.

Kdo bude pečovat o vysazené ovocné stromy? Kamínky 
ze zimní údržby jsou na chodnících ještě teď.
O stromy se postará nejprve odborná firma, 
poté pracovníci města. Ke kamínkům: pracov-
níky, kteří se o toto starají, máme od začátku 
dubna. Ne vše zatím stihli uklidit.

Budou na vozovce nějaké retardéry?
Nebudou, protože na silnicích vyšších tříd ani 
být nemohou. U Václavíkových bude semafor 
s radarem. Autobusová zastávka před základ-
ní školou je rovněž řešena jako zpomalovací, 
s bezpečnostním ostrůvkem. V úseku od stadio-
nu směrem do města žádné zpomalení není, ale 
již zde se řidiči pohybují v uzavřené obci, tedy 
s povinností dodržovat rychlost do 50 km/h.

Důležitá věc – přechody. Jak budou řešeny?
Nejdůležitější přechod před základní školou 
bude nasvícen shora speciálními světly. Ostatní 
přechody, kterých bude pět, budou zvýrazněny 
tzv. „blikačkami“. Jejich technologie se dlouho 
ladila. Nakonec se zvolila solární světla, která 
se automaticky zapnou v momentu, kdy se se-
šeří, bez ohledu na veřejné osvětlení, např. ve 
dne při bouřce. Navíc je poměrně jednoduchá 
oprava, protože se mění jednotlivá světla, niko-
li celý systém. 

Jak budete postupovat s místním rozhlasem?
Většinu kabelů máme už v zemi, kam přijde 
i zbytek celého vedení.

Budou se nějak zpevňovat vjezdy do jednotlivých domů?
Budou řešeny podkladní betonovou vrstvou 
a silnější zámkovou dlažbou, která by měla vy-
držet i vjezd nákladních vozidel např. s uhlím. 

Uvidíme pracovníky firmy na stavbě celý týden včetně 
nedělí?
Firma plánuje nasazení svých lidí v průběhu 
celého pracovního týdne. Soboty by byly asi 
častější, v neděli bychom pracovali pouze vý-
jimečně.

Bude docházet k otřesům po průjezdu nákladních vozidel 
i po zrekonstruované vozovce?
Únosnost komunikace je plánovaná tak, aby 
v následujících desítkách let nedocházelo 
k žádným otřesům, které by měly negativní vliv 
na přilehlé nemovitosti.

Bylo by možné umístit na křižovatku u Stránky bližší in-
formace o objížďce? Řada aut se nyní otáčí až u pekárny.
Požadavek bude přednesen firmě provádějící 
dopravní značení, a když to bude možné, situ-
aci napravíme.

K dalšímu průběhu debaty, v níž se probíra-
la rekonstrukce dalších místních komunikací 
(zejména Mělnické ulice), se podrobně vrátíme 
v příštím čísle Mšenských novin.

Karel Horňák
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Světový den zdraví se připomíná 
každoročně 7. dubna, tedy v den, 
kdy byla založena Světová zdra-
votnická organizace.

Cílem letošní kampaně, jejímž 
koordinátorem je tradičně Státní 
zdravotní ústav (SZÚ), je zvýšit 
povědomí o infekcích přenáše-

ných klíšťaty a možnostech prevence. SZÚ 
nás požádal o spolupráci, abychom informace 

Světový den zdraví v Mateřské škole Mšeno

HEMŽENÍ S KLÍŠŤATY
týkající se klíšťat předali dál, a zasvětili tak do 
problematiky co nejširší okruh lidí. Pro nás to 
znamenalo jediné, začít u našich nejmenších. 
Poskytnout jim informace o tom, kde mohou 
klíště chytit, jaké nebezpečí jim hrozí, jaké 
jsou možnosti prevence.

Chvíli jsme si na toto téma povídali, zahráli 
jsme si několik her „Na klíšťata“, naučili jsme 
se básničku o klíšťatech a několik jsme jich 
našli na pracovním listu. Připravili jsme také 

překvapení pro rodiče – všichni jsme si dones-
li domů klíště. Naštěstí bylo na našem těle jen 
namalované a úkolem rodičů bylo ho odhalit. 

Tímto však spolupráce s rodiči neskončila, 
odnesli si s sebou jednoduchou křížovku s klíš-
ťovou tematikou, jejíž vyluštění prošlo řádnou 
kontrolou. Za aktivitu při luštění byla rozdána 
sladká odměna, komu jinému než dětem.

Zkrátka celý den se hemžil klíšťaty a musím 
říci, že nás děti opět velmi mile překvapily. 
Nejenže spoustu věcí souvisejících s klíšťaty 
věděly už z domova, ale dnešní den si náramně 
užily a klíšťata s námi v MŠ jistě ještě dlouho 
vydrží.

Akce proběhla za spolupráce města Mšena.
Bc. Lucie Zelenková

Zápis do MŠ Mšeno
Ředitelství MŠ Mšeno oznamuje, že ve 
středu 7. 5. 2014 se koná zápis do mateřské 
školy pro rok 2014/2015. Zápis proběhne 
v době od 8 do 15 h v přízemí mateřské 
školy. S sebou si vezměte rodný list dítěte, 
svůj občanský průkaz, a pokud možno, při-
veďte i své dítě. 

Dítě musí umět před nástupem do škol-
ky pít z hrnečku, najíst se samostatně ales-
poň lžící, používat WC a alespoň částečně 
s dopomocí se oblékat. Musí mít základní 
komunikativní dovednosti. Více informací 
získáte u zápisu. V době zápisu si můžete 
prohlédnout školku i školní zahradu a chví-
li si zde se svým dítětem pohrát.

O přijetí rozhodují kritéria, ne pořadí, ve 
kterém se dostavíte k zápisu. Není proto 
nutné, abyste všichni přišli hned ráno, bu-
dete jinak zbytečně čekat frontu.

Bc. Dana Svobodová, ředitelka školy
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Obec baráčníků a Město Mšeno vás zvou na výstavu

LIDOVÝCH KROJŮ  
A VÝŠIVEK

v obřadní síni mšenské radnice
ve dnech 7. – 11. 5. 2014 
od 10,00 do 15,00 hodin

 Uvidíte lidové kroje, 
 sbírku krojovaných panenek, 
 výšivky obrazů a ostatní ruční práce. 

 Těšíme se na Vaši návštěvu
 konšelstvo OB Mšeno



Přítomni: Ing. Martin Mach, Marie Štrácha-
lová, Milan Koloc, Alena Oupická, Svato-
pluk Houserek, Jiří Guttenberg, Jan Zabilan-
ský, Mgr. Marcela Prieložná, Jana Švecová, 
Ing. Jaromír Flígl. Omluveni: Mgr. Hana Ne-
časová, Mgr. Jiřina Trunková, Ing. Jiří Fanta, 
Jan Rašovec, Václav Kočí. Určení ověřovate-
lů: Jana Švecová, Svatopluk Housenek. Urče-
ní zapisovatele: Aleš Vik. Navržený program 
byl jednomyslně schválen.

Pozemky – směny, prodeje, koupě
Část komunikace v ulici Jezerní a cesty do 
Debře je situovaná na části pozemku pana 
Vladimíra Klofáta, proto jednalo město Mše-
no o výměně zmíněného pozemku za část po-
zemku ve vlastnictví města, kterou má p. Klo-
fát oplocenou a užívá jako zahradu. Pan Klo-
fát souhlasí s výměnou pozemků. Pozemkový 
a stavební výbor situaci posoudil na místě 
a schválil tuto směnu. Při geodetickém měření 
bylo také zjištěno, že město vlastní v areálu 
spolku chovatelů část pozemku, který by se do 
budoucna mohl hodit např. pro chodník. Zá-
roveň geodetickým plánem došlo k sjednocení 
čísel pozemků komunikace v ulici Jezerní. 

Usnesení č. 1: ZM schvaluje směnnou 
smlouvu mezi městem Mšenem a p. Vladi-
mírem Klofátem na směnu části p. p. č. 1643 
o výměře 271 m2 dle GP č. 798-760/2013 ve 
vlastnictví p. Klofáta za část p. p. č. 1739/32 
o výměře 130 m2 ve vlastnictví města Mšena. 
Smluvní strany se dohodly na bezúplatném 
převodu. Náklady spojené se směnou hradí 
město Mšeno. Hlasování: 10 pro, 0 proti, 0 
zdržel se – schváleno jednohlasně.

Při zaměření Nádražní ulice bylo zjiště-
no, že část pozemku zasahuje do areálu ZZN 
a naopak. Z tohoto důvodu byla se současným 
vlastníkem areálu dohodnuta výměna.

Usnesení č. 2: ZM schvaluje směnnou 
smlouvu mezi městem Mšenem a firmou 
VARIABOARD s. r. o., Ing. Petr Vaňač, IČ 
28650182 na směnu části p. p. č. 509/7 v k. ú. 
Mšeno označené v GP č. 808-119/2014 jako 
písm. b) o výměře 135 m2, která je ve vlast-
nictví firmy Variaboard, za část p. p. č. 3441/6 
v k. ú. Mšeno ve stejném GP označené písm. 
c) o výměře 222 m2, ve vlastnictví města Mše-
na. Smluvní strany se dohodly na ceně 100 
Kč/m2. Náklady spojené se směnou uhradí obě 
smluvní strany napolovic. Hlasování: 10 – 0 
– 0, schváleno jednomyslně.

Na veřejné cestě v části Ráj „vybíhají“ části 
pozemků města Mšena na soukromý pozemek 
a naopak. Za tímto účelem byla dohodnuta 
směna pozemků. Zároveň město Mšeno smění 
část pozemku lesa – louky, který je již dlouhou 
dobu užíván uvedenými vlastníky. Dle posou-
zení revírníka městských lesů není tento poze-
mek pro město zajímavý. 

Usnesení č. 3: ZM schvaluje směnnou 
smlouvu mezi městem Mšenem a paní Bohu-
milou Bidlovou na směnu části st. p. č. 69 v k. 
ú. Olešno označené v GP č. 160-3/2014 písm. 
b) o výměře 15 m2, část p. p. č. 1342/4 ozna-
čenou ve stejném GP písm. c) o výměře 13 m2, 
které jsou ve vlastnictví paní Bidlové, za část 
p. p. č. 1437 v k. ú. Olešno označené ve stej-
ném GP písm. a) o výměře 12 m2 a část p. p. č. 
1360/2, nově vzniklé p. p. č. 1360/6 o výměře 
341 m2, které jsou ve vlastnictví města Mšena. 

Smluvní strany se dohodly na ceně 30 Kč/m2. 
Náklady spojené se směnou hradí obě smluv-
ní strany napolovic. Hlasování: 8 pro, 1 proti 
(Oupická), 1 se zdržel (Guttenberg) – schvá-
leno.

Město Mšeno se snaží o koupi pozemků 
v oblasti Na Čihadle, kde má záměr vybudovat 
cestu. V této oblasti již město některé pozem-
ky vlastní.

Usnesení č. 4: ZM schvaluje kupní smlouvu 
mezi městem Mšenem a p. Karlem Zabilan-
ským na část p. p. č. 432/9 označenou v GP č. 
805-37/2014 jako díl a) o výměře 21 m2, část 
p. p. č. 436/2 označenou jako díl b) o výměře 
23 m2 a část p. p. č. 436/19 označenou jako 
díl c) o výměře 27 m2, všechny v k. ú. Mšeno 
za cenu dohodou 100 Kč/m2. Náklady spojené 
s koupí uhradí město Mšeno. Hlasování: 10 – 
0 – 0, schváleno jednomyslně.

Již delší dobu probíhají jednání mezi Lesy 
ČR a městem Mšenem o prodeji, případně 
směně pozemků. Město Mšeno má zájem sce-
lovat pozemky např. v Debři, v Hlovci z růz-
ných strategických důvodů např. proto, aby 
tam v budoucnu LČR nejezdily těžkou tech-
nikou a neničily nám cesty. Firma Lesy ČR 
v současné době vypracovala seznam a nyní 
nabízí městu tyto pozemky k prodeji. 
Usnesení č. 5: ZM schvaluje záměr koupit po-
zemky dle nabídky LČR v k. ú. Mšeno a v k. ú. 
Olešno za cenu dle znaleckých posudků. Hla-
sování: 10 – 0 – 0, schváleno jednomyslně.
Účetní závěrka účetnictví města, závěrečný 
účet města, zpráva o výsledku přezkoumání
Usnesení č. 6: ZM schvaluje účetní závěrku 
účetnictví města Mšena za rok 2013 (rozvahu, 
výkaz zisku a ztráty, přílohu a inventarizační 
zprávu). Hlasování: 10 – 0 – 0, schváleno jed-
nomyslně.

RM projednala celoroční hospodaření měs-
ta a všechny dokumenty související s roční 
závěrkou města za rok 2013 a doporučuje ZM 
tyto dokumenty schválit. Předseda finančního 
výboru navrhuje závěrečný účet města schvá-
lit.

Usnesení č. 7: ZM schvaluje celoroční hos-
podaření města a závěrečný účet města za rok 
2013 včetně Zprávy o výsledku přezkoumání 
hospodaření města Mšena za rok 2013 s vý-
hradou nedostatků uvedených ve zprávě o vý-
sledku přezkoumání hospodaření:
„Byly zjištěny chyby a nedostatky, které ne-
mají závažnost nedostatků uvedených pod 
písmenem c)“ (§10 odst. 3 písm. b) zákona č. 
420/2004 Sb.) a přijímá tato opatření:
– rozpočtová opatření budou schvalována 
vždy před čerpáním prostředků
– nájemní smlouvy budou opatřeny vždy do-
ložkou potvrzující platnost právního úkonu.
„Byly zjištěny nedostatky spočívající v: C2) 
neúplnosti vedení účetnictví“ (§ 10 odst. 3 
písm. c) zákona č. 420/2004 Sb .) a přijímá 
toto opatření: inventarizační rozdíl účtu 902 
byl opraven. Hlasování: 10 – 0 – 0, schváleno 
jednomyslně.

Usnesení č. 8: ZM bere na vědomí roz-
počtové opatření č. 12 rozpočtu na rok 2013 
schválené radou města usnesením č. 8 ze 
schůze RM č. 75 ze dne 22. 1. 2014 na zákla-
dě pověření zastupitelstva města z veřejného 
zasedání ze dne 18. 12. 2013, usnesení č. 5. 
Dále ZM bere na vědomí rozpočtové opatře-

ní č. 1 rozpočtu města na rok 2014 schválené 
radou města usnesením č. 8 ze schůze RM č. 
77 ze dne 19. 2. 2014 a č. 2 schválené radou 
města usnesením č. 6 za schůze RM č. 79 ze 
dne 12. 3. 2014 na základě pověření zastupi-
telstva města z veřejného zasedání ze dne18. 
12. 2013, usnesení č. 4. Hlasování: 10 – 0 – 0, 
schváleno jednomyslně.

Usnesení č. 9: ZM schvaluje rozpočtové 
opatření č. 3 rozpočtu města Mšena na r. 2014. 
Hlasování: 10 – 0 – 0, schváleno jednomy-
slně.

Územní plán
Usnesení č. 10: ZM po projednání návrhu 
Územního plánu Mšeno předloženého Od-
borem výstavby a rozvoje, úsekem rozvoje 
Městského úřadu Mělník:
1.  ověřuje soulad Územního plánu Mšeno 

s Politikou územního rozvoje ČR a s územ-
ně plánovací dokumentací vydanou Středo-
českým krajem, se stanovisky dotčených 
orgánů a se stanoviskem krajského úřadu 
dle přiloženého Odůvodnění Územního 
plánu Mšeno, doplněného pořizovatelem 
dle § 53, odst. 5 zákona č. 183/2006 Sb., 
o územním plánování a stavebním řádu, ve 
znění pozdějších předpisů.

Zastupitelstvo města Mšena neshledalo žád-
ný rozpor.
2.  ouhlasí s vyhodnocením výsledků projedná-

ní Územního plánu Mšeno a vyhodnocením 
připomínek zpracovaným pořizovatelem 
a předloženým v předkládacím protokolu.

3. vydává podle § 6 odst. 5 písm. c) zákona 
č. 183/2006 Sb., o územním plánování a sta-
vebním řádu, ve znění pozdějších předpisů 
(stavební zákon), za použití § 43 odst. 4 sta-
vebního zákona, § 13 a přílohy č. 7 vyhláš-
ky č. 500/2006 Sb., o územně analytických 
podkladech, územně plánovací dokumentaci 
a způsobu evidence územně plánovací činnos-
ti, § 171 a následujících zákona č. 500/2004 
Sb., správní řád, ve znění pozdějších předpisů 
Územní plán Mšena.
Hlasování: 10 – 0 – 0, schváleno jednomy-
slně.

Schválení výsledku „Desatero problé-
mů města Mšena“ 2013
V minulém roce proběhlo veřejné fórum „De-
satero problémů města Mšena 2013“, kde bylo 
vyhodnoceno šest největších problémů města. 
Pan starosta informoval o problematice jed-
notlivých bodů s následným řešením.
Usnesení č. 11: ZM projednalo a schvaluje 
Zprávu z veřejného setkání „Desatero problé-
mů města Mšena 2013“:
1.  Hřiště pro 15 + (in-line dráha, cyklostezka, 

venkovní cvičební prvky); obsaženo v do-
kumentaci: Strategický plán rozvoje města 
– A 2.1.1 a A 2.1.2. A 3.2.1.. Cyklostezka 
– veřejně prospěšná stavba dle nového ÚP 
(projekt je připraven na cyklostezku směr 
Stránecký důl), na vybudování in-line dráhy 
bude vypracován projekt. 
Venkovní hřiště pro 15 + zakoupení aspoň 2 

cvičebních venkovních prvků na hřiště za ZŠ.
Navrhovaná opatření:zadat vypracování chy-
bějících projektů, získání potřebných povo-
lení, získání stanovisek dotčených orgánů 
a opatření stavebního úřadu, získání případ-
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ných dotací, rozpočtové opatření. Plánovaný 
termín vyřešení problému: 2014, 2015. 
Rozpočtová připravenost: v rozpočtu města 
může být počítáno s příslušnou částkou (roz-
počtové opatření).

Zodpovědná osoba: pracovník, který má na 
starost majetek města. Metodický konzultant: 
starosta.
2.  Obnovení badmintonového kurtu – není 

problémem města jako instituce, ale záleží 
na dohodě se sportovní organizací TJ Sokol 
Mšeno – povolení narýsování hřiště v soko-
lovně.

3.  Oživení parku města zelení a květinami – 
v souladu s nutností udržitelnosti náměstí 
v souvislosti s dotací z ROP není možné 
provádět úpravy. Ozelenění a květiny na ná-
městí by bylo možné pouze formou květin 
v květináčích.

4.  Nedostatek kulturních akcí pro mládež – 
požadavek předán předsedovi Kulturní ko-
mise a cestovního ruchu. Pozvat mládež na 
schůzi komise.

5.  Řešení znečištěného ovzduší (např. fotovol-
taické panely) – obsaženo v dokumentaci: 
Strategický plán rozvoje města – B1.1. kva-
lita ovzduší. Navrhovaná opatření: podpo-
ra individuální výměny kotlů, poradenství. 
Plánovaný termín vyřešení problému: prů-
běžně – dlouhodobý úkol. Rozpočtová při-
pravenost: v rozpočtu města je jako 
každoročně stanovena částka na dotaci na 
výměnu kotlů za ekologické, splňující ČSN 
EN 303-5 min. ve tř. 3 nebo držitel certi-
fikátu Ekologicky šetrný výrobek, příp. 
ekoznačky EU („květina“). Zodpovědná 
osoba: zaměstnanec města určený k vyři-
zování této agendy. Metodický konzultant: 
starosta.

6.  zajistit další místa pro parkování – obsaže-
no v dokumentaci: Strategický plán rozvoje 
města Mšena – A.3.4. Navrhovaná opatření: 
jednání starosty a radního pro bezpečnost 
ve městě s policií a projektanty – při pro-
jektování rekonstrukcí komunikací počítat 
s parkovišti.
Plánovaný termín vyřešení problému: trvalý 

úkol. Rozpočtová připravenost: jednání – bez 
finanční náročnosti, parkoviště – rozpočet 
města, příp. dotace. Zodpovědná osoba: sta-
rosta, radní pro bezpečnost ve městě. Meto-
dický konzultant: policie ČR, projektant.
Hlasování: 10 – 0 – 0, schváleno jednomy-
slně.

Rozvojové projekty
Pan starosta informoval o různých projektech, 
jejich financování a vývoji. Např. kompliko-
vanost opravy komunikace v ulici Hlovecké 
a ulice Boleslavské. Dále o probíhající výstav-
bě kanalizace v ulici Nádražní a dokončení re-
konstrukce ulice Na Skaličkách. Rekonstrukce 
domu čp. 31 a následná přestavba na zdravotní 
středisko se zkomplikovala, jelikož investor 
tvrdí, že nemůže uzavřít smlouvu, protože 
nemá zajištěn personál pro lékárnu.

Jsou dvě možnosti, jak přestavbu zafinanco-
vat, a to buď vlastními prostředky města, nebo 
se pokusit sehnat jiného investora, probíhají 
jednání. 

Výstavba kanalizace v Sedlci – probíhají 
jednání. 

Při rekonstrukcích komunikací se deponu-
je velké množství hlíny. Pan starosta uváděl 
několik případů, kam hlínu deponovat. Pan 

Flígl uvedl, že by se dala zavézt cesta pod Vě-
trákem směrem na Malý Důl a touto hlínou ji 
zrekultivovat. 

Dalším bodem je rozdělení dotace z Minis-
terstva kultury na opravy objektů zařazených 
jako památkově chráněné a jsou v městské 
památkové zóně. V letošním roce se podaři-
lo získat dotaci 400 tis. Kč. Dotaci je možné 
rozdělit na koupaliště a na kostel, anebo dát 
celou částku na kostel. Po opravách střechy 
kostela je nyní potřeba opravit fasádu a před-
tím restaurovat vitrážová okna. STAROSTA – 
předložil návrh na rozdělení částky napůl se 
spoluúčastí města.  OUPICKÁ – navrhuje dát 
celou dotaci na kostel. 

Hlasování pro návrh paní Oupické: Pro 
6: Oupická, Guttenberg, Mach, Koloc, Štrá-
chalová, Prieložná – návrh nebyl schválen.

Usnesení č. 12: ZM schvaluje přijetí dotace 
z MK ČR z programu Regenerace MPR a MPZ 
ve výši 400 tis. Kč a určuje použití této částky 
ve výši 200.000 Kč na rekonstrukci oken na 
kostele sv. Martina ve Mšeně, kde spoluúčast 
města bude činit 10 % z celkové částky, tj. 41 
tis. Kč a druhou část dotace ve výši 200.000 Kč 
na rekonstrukci střechy na budově městského 
koupaliště. Hlasování: pro 9, proti 0, zdržela 
se 1 (Prieložná) – schváleno.

Usnesení č. 13: ZM schvaluje financování 
akce „Rekonstrukce ulice Na Skaličkách - II. 
etapa“ z Fondu rozvoje a rezerv. Hlasování: 
10 – 0 – 0, schváleno jednomyslně.

Fond regenerace
Již delší dobu jednají zastupitelé i členové 
rady města o statutu Fondu regenerace měs-
ta Mšena. Nyní je předložen další návrh. Po 
diskusi a drobných úpravách se přistoupilo 
k hlasování.
Usnesení č. 14: ZM schvaluje předložený 
„Statut Fondu regenerace města Mšena“. Hla-
sování: 9 pro, 1 proti (Prieložná), 0 zdržel se 
– schváleno.

Dodatek č. 4 Dohody o vytvoření spo-
lečného školského obvodu ZŠ Mšeno
Usnesení č. 15: ZM schvaluje Dodatek č. 4 
Dohody o vytvoření společného školského ob-
vodu ZŠ Mšeno mezi městem Mšenem a obcí 
Stránka. Hlasování: 10 – 0 – 0, schváleno jed-
nomyslně.

Informace a různé
Usnesení č. 16: ZM schvaluje prodlouže-
ní splatnosti půjčky poskytnuté na základě 
Smlouvy o půjčce uzavřené mezi městem 
Mšenem a občanským sdružením „Přátelé 
ZUŠ Mšeno“ ve výši 158.200 Kč na výda-
je projektu „Umělecké kovářství ve výuce 
výtvarného oboru ZUŠ Mšeno“ z původní 
splatnosti do 30. 4. 2014 na splatnost do 30. 
6. 2014. Hlasování: 10 – 0 – 0, schváleno jed-
nomyslně.

Město Mšeno je přijato na základě usnesení 
ZM do místní akční skupiny LAG Podralsko, 
ale zároveň se musí vyřešit i to, že město Mše-
no ještě nevystoupilo z občanského sdružení 
Vyhlídky a také z územní působnosti MAS 
Vyhlídky. 

Usnesení č. 17: ZM schvaluje vystoupení 
města Mšena z občanského sdružení Vyhlídky 
bez nároku na vypořádání členského podílu. 
ZM zároveň schvaluje vystoupení z územní 
působnosti MAS Vyhlídky, o. s. Hlasování: 
10 – 0 – 0, schváleno jednomyslně. 

Proběhlo losování členů komise na rozdělení 
finanční podpory zájmovým sdružením, spol-
kům a dalším organizacím, které se zabývají 
dobrovolnou činností občanů.

Usnesení č. 18: ZM jmenuje komisi na 
rozdělení finančních podpory zájmovým sdru-
žením, spolkům a dalším organizacím zabý-
vajícím se dobrovolnou činností občanů ve 
složení: 

Marie Štráchalová, Svatopluk Houserek, 
Jana Švecová, Jan Zabilanský, Alena Oupic-
ká. Hlasování: 10 – 0 – 0, schváleno jedno-
myslně.

Usnesení č. 19: ZM volí paní Milenu Dvor-
ščíkovou, bytem Mšeno, Sedlec 50 a Miluši 
Flíglovou Jizbovou, bytem Mšeno, Karlova 
321 soudkyněmi přísedícími Okresního soudu 
v Mělníku. Hlasování: 10 – 0 – 0, schváleno 
jednomyslně.

Pan starosta navrhuje schválit usnesení, že 
město Mšeno není v současné době pro pro-
dej společnosti Kokořínský SOK s. r. o., ale 
je ochotno se podílet na financování obnovy 
jednoho autobusu. Z několika ostatních obcí, 
které jsou členy sdružení, docházejí stanovis-
ka prodat společnost nyní, některé obce prodej 
nepodporují, některé obce se zatím nevyjádři-
ly. Je více možností, jak jednání dopadne. 

Usnesení č. 20: ZM schvaluje, že město 
Mšeno jako podílník v Kokořínském SOK s. 
r. o. nepodporuje v současné době záměr pro-
deje této společnosti. Hlasování: 10 – 0 – 0, 
schváleno jednomyslně.

Dále pan starosta informoval o žádosti 
manželů Fantových, kteří mají zájem koupit 
dva pozemky určené k zástavbě umístěné na 
ploše bývalého školního pozemku. Na základě 
brzkého schválení územního plánu se zahájí 
další jednání, město vloží na katastrální úřad 
předkupní právo na cestu u bývalého školní-
ho pozemku. Dále proběhne zasíťování cesty 
a přilehlých pozemků. Prodej pozemků bude 
muset být veřejný. Pan Flígl a pan Guttenberg 
navrhli prodej jednoho pozemku, který by ne-
zabraňoval přístupu na další pozemky. Pokud 
bychom chtěli prodat i pozemek směrem blíže 
ke Mšenu, budeme muset tuto záležitost pro-
jednat s ředitelem Modern roofing systems. 
Této firmě jsme se zavázali zajistit přístupo-
vou cestu na jejich pozemek, prodejem by pak 
neměl tento pozemek přístup. Starosta bude 
jednat s manžely Fantovými a objasní jim si-
tuaci.

Ing. FLÍGL – uvedl, že by se rád vyjádřil 
k projektům vypracovaným Ing. Trevisan. Ve 
studii na cestu na Šibenec bylo mnoho chyb 
i tak závažných, pro které byla žádost o dotaci 
na OPŽP vyřazena a městu nebyla přidělena 
z tohoto důvodu dotace. Ing. Flígl si projekt 
zapůjčil od paní Šestákové a konzultoval s ko-
legou odborníkem z vysoké školy zemědělské, 
který je profesí architekt sadovnictví a zahrad-
nictví. K této studii se vyjádřil, že je nekva-
litní. Dále pan Flígl uvádí, že nebyli osloveni 
všichni majitelé pozemků sousedících s ces-
tou. Je přesvědčen, že je studie předražená 
a žádá od finančního odboru písemné sdělení 
se soupisem všech částek, které byly Ing. Tre-
visan, Ing. Pešičkové a Ing. Říhové vyplaceny 
za poslední 4 roky do 1. 4. 2014. Ing. Flígl 
upozornil, že i studie vypracovaná na alej do 
Kačiny touto skupinou, byla nekvalitní a mu-
sela být přepracována, nesouhlasily počty 
stromů ani výměry pozemků, přesto byla i dal-
ší studie zadána Ing. Trevisan. Zároveň žádá 
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i o soupis všech částek, které byly vyplaceny 
Ing. arch. Prchalovi za poslední 4 roky do 1. 4. 
2014. Žádá, aby kontrolní výbor prověřil, za 
jakých podmínek byly zadávány zakázky sku-
pině Ing. Trevisan a také Ing. arch. Prchalovi. 
Žádá o zjištění, jak byla porovnávána cena 
provedených prací, zda byly u jednotlivých 
zakázek osloveny i jiné subjekty a jak jsou pl-
něna usnesení zastupitelstva města týkající se 
těchto zakázek – např. řešení prostranství před 
domem čp. 241 v Mělnické ul. 

STAROSTA – odpovídá: nestranné zadá-
vání zakázek určitě ano, protože v okolí ni-
kdo podobný nepůsobí, když se objeví výzva 
k podání projektu dotačního programu a město 
potřebuje rychle projekt. K vyšší ceně projek-
tů pan starosta dodává, že cena je závislá na 
rychlosti vypracování zakázky a velká část 
projektantů ani nemá čas a poptávku odmít-
ne. K této konkrétní studii dodává, že chyby 

shledává také a přisuzuje je rychlému tempu 
zpracování, aby se stačila studie podat. Vzhle-
dem k tomu, že předchozí studie prošla, nebyl 
důvod se domnívat, že tato studie neprojde, 
zároveň dotační orgán zpřísnil kritéria hodno-
cení. Pan starosta bude trvat na tom, aby byly 
chyby bezplatně odstraněny a za 14 dní se po-
dala žádost znovu do nově vypsané výzvy. Při 
kladném posouzení a přidělení dotace, bude po 
autorkách projektu požadovat odborný dohled 
nad realizací projektu zdarma. K tomu, že by 
nebyli vyrozuměni všichni majitelé sousedních 
pozemků s cestou na Šibenec podotýká, že má 
podepsaný originál studie, kde jsou podepsáni 
všichni majitelé sousedících pozemků kromě 
zemědělské společnosti Chorušice, se kterou 
se to probíralo opakovaně.   

Dále uvádí, že práce pana architekta Prchala 
mu připadá velmi kvalitní a velmi levná. 

GUTTENBERG – navrhuje, že by se příště 

mohlo dát zádržné na fakturaci projektu a až 
po schválení projektu hodnotící komisí zbylou 
část vyplatit. 

FLÍGL – ještě dodává k cestám v krajině, 
že se mu některé záměry líbí, např. cesta do 
Velkého Újezda, která vede „někam“, ale že 
bude v příštích letech drahá údržba v rozmezí 
cca 300-400 tis. Kč ročně a že by bylo vhodné 
zvážit, zda na to město v budoucnu bude mít. 
Je nutné provádět i ošetření postřiky, jinak se 
budou šířit nemoci ovocných stromů a zároveň 
také škůdci.

STAROSTA dodává, že na první dva roky 
je dotace na údržbu stromů, a předpokládá, že 
po zapěstování korun už nebude údržba tak ná-
kladná, i když sekání v takové ploše bude taky 
finančně i časově nákladné.

Zasedání Zastupitelstva města Mšena bylo 
ukončeno ve 21:38 hod. starostou města 
Ing. Martinem Machem.

1. Rada města (dále RM) schvalu-
je nájemní smlouvu mezi městem 
Mšenem a Štěpánkou Machovou na 
pronájem bytu v čp. 38 v Masaryko-

vě ul. na dobu určitou od 1. 4. 2014 do 1. 10. 
2014 za podmínek předchozí nájemní smlouvy 
včetně inflační doložky. Hlasování: 4 pro, 0 pro-
ti, 0 zdržel se – schváleno jednomyslně.
2. RM schvaluje pronájem areálu koupaliště 
v době od soboty dne 23. 5. do neděle 24. 5. 
2014 do 12 h skupině asi 20 lidí zastoupených 
Ing. Makajevovou na oslavu narozenin za cenu 
2 tis. Kč. V areálu se nesmí stanovat. RM pod-
miňuje pronájem dohodou s pronajímatelem 
restaurace. Hlasování: 4 – 0 – 0, schváleno jed-
nomyslně. 
3. RM schvaluje nájemní smlouvu o nájmu ne-
bytových prostor mezi městem Mšenem a fir-
mou VARIABOARD s. r. o. se sídlem Mod-
řanská 1387/11, Praha 4 na pronájem budovy 
(haly) bez čp. na části st. p. č. 413 v k. ú. Mšeno 
(bývalý areál ZZN) v Nádražní ul. ve Mšeně 
o výměře 670 m2 za účelem skladování štěpky 
a umístění různého majetku města Mšena za 
cenu 10 tis. Kč/měs. + DPH na dobu od 1. 4. 
2014 do 31. 3. 2017 (tří let). Hlasování: 4 – 0 – 
0, schváleno jednomyslně.
4. RM schvaluje předložené Plnění rozpočtu 
Domova seniorů Mšeno, příspěvkové orga-
nizace se sídlem Boleslavská 451, Mšeno ke 
dni 31. 12. 2013, rozvahu, výkaz zisků a ztrát, 
přílohu. RM schvaluje kladný hospodářský vý-
sledek za rok 2013 ve výši 66.402,68 Kč a jeho 
převod do fondu rezerv a zároveň převod této 
částky do provozních prostředků organizace. 
Tato částka bude využita na náklady spojené 
s provozem v prvním čtvrtletí r. 2014 vzhledem 
k nedostatku finančních prostředků (1. splátka 
dotace MPSV je splatná ke dni 31. 3. 2014). Po 
obdržení dotace budou finanční prostředky ve 
výši kladného HV za r. 2013 vráceny do fondu 
rezerv organizace. Hlasování: 4 – 0 – 0, schvá-
leno jednomyslně.
5. RM schvaluje plnění závazných ukazatelů ře-
ditelky DS Mšeno za r. 2013. Hlasování: 4 – 0 
– 0, schváleno jednomyslně.
Dostavil se p. Koloc
6. RM schvaluje rozpočtovou úpravu č. 2 roz-
počtu města Mšena na r. 2014. Hlasování: 5 – 0 
– 0, schváleno jednomyslně.
7. RM projednala Inventarizační zprávu za r. 

2013 a předloženou inventarizaci majetku měs-
ta Mšena za r. 2013 a doporučuje zastupitelstvu 
města tyto doklady schválit. Hlasování: 5 – 0 
– 0, schváleno jednomyslně.
8. RM se usnesla dát tříměsíční výpověď firmě 
Zubní laboratoř Dentir v budově zdravotního 
střediska v Zahradní ul. Hlasování: 4 – 1 – 0, 
schváleno.
9. RM bere na vědomí předložený seznam po-
hledávek města Mšena k 31. 12. 2013. Konsta-
tuje, že došlo ke snížení pohledávek, pochvala. 
Hlasování: 5 – 0 – 0, schváleno jednomyslně.
10. RM schvaluje Smlouvu o spolupráci a o za-
jištění péče o toulavé psy mezi městem Mšenem 
a Útulkem pro psy LESAN v Kralupech nad 
Vltavou, IČO 65600543. Hlasování: 5 – 0 – 0, 
schváleno jednomyslně.
11. RM projednala a schvaluje „Přezkum a odů-
vodnění návrhu ÚP Mšeno podle § 53 zákona 
č. 183/2006 Sb., o územním plánování a sta-
vebním řádu, ve znění pozdějších předpisů“. 
RM doporučuje ZM na svém nejbližším veřej-
ném zasedání nový Územní plán města Mšena 
schválit. Hlasování: 5 – 0 – 0, schváleno jed-
nomyslně.
12. RM stanovuje pravidla pro pořádání akcí 
organizovaných městem, jeho orgány a jím zří-
zenými organizacemi, konaných v prostorách 
Městského koupaliště Mšeno. Hlasování: 5 – 0 
– 0, schváleno jednomyslně.
13. RM projednala zápis z jednání KKCR ze 
dne 11. 2. a 11. 3. a schvaluje dodatečný návrh 
rozpočtu kulturních akcí na r. 2014. Hlasování: 
5 – 0 – 0, schváleno jednomyslně.

 1. RM schvaluje nájemní smlouvu 
mezi městem Mšenem a manžely 
Veselými na pronájem bytu v čp. 9, 
Mšeno na dobu určitou od 1. 4. 2014 

do 31. 3. 2015 za podmínek předchozí nájemní 
smlouvy a inflační doložky. Hlasování: 4 – 0 – 
0, schváleno jednomyslně.
2. RM schvaluje předložené plnění rozpočtu 
Základní umělecké školy Mšeno, příspěvkové 
organizace se sídlem Nádražní 326, Mšeno ke 
dni 31. 12. 2013, rozvahu, výkaz zisků a ztrát, 
přílohu. RM schvaluje kladný hospodářský 
výsledek za rok 2013 z hlavní činnosti ve výši 
393.593,83 Kč a z hospodářské činnosti ve výši 
22.178 Kč. Hlasování: 4 – 0 – 0, schváleno jed-
nomyslně.

V 16:05 h se dostavila Mgr. Nečasová.
3. RM schvaluje plnění závazných ukazatelů ře-
ditele ZUŠ Mšeno za r. 2013. Hlasování: 5 – 0 
– 0, schváleno jednomyslně.
4. RM bere na vědomí Zprávu o výsledku kont-
roly VZP za období od 1. 10. 2010 – 31. 1. 2014, 
Protokol o kontrolním zjištění Krajské hygienic-
ké stanice SK a Protokol o kontrole bezpečnosti 
práce při provozu plynových a tlakových zaří-
zení (nízkotlaková plynová kotelna, spotřebiče) 
Oblastního inspektorátu práce pro SK. Všechny 
tři kontroly byly provedeny v DSM. Hlasování: 
5 – 0 – 0, schváleno jednomyslně.
5. RM projednala účetní závěrku účetnictví 
města Mšena za rok 2013 (rozvahu, výkaz zisku 
a ztráty a přílohu) a doporučuje zastupitelstvu 
města tyto dokumenty schválit. Hlasování: 5 – 
0 – 0, schváleno jednomyslně.
6. RM projednala a doporučuje ZM schválit 
celoroční hospodaření města a závěrečný účet 
města za rok 2013 včetně Zprávy o výsledku 
přezkoumání hospodaření města Mšena za rok 
2013 s výhradou nedostatků uvedených ve zprá-
vě o výsledku hospodaření:
„Byly zjištěny chyby a nedostatky, které ne-
mají závažnosti nedostatků uvedených pod 
písmenem c)“ (§10 odst. 3 písm. b) zákona č. 
420/2004 Sb.) a přijímá tato opatření:
- rozpočtová opatření budou schvalována vždy 
před čerpáním prostředků
- nájemní smlouvy budou opatřeny vždy dolož-
kou potvrzující platnost právního úkonu.
„Byly zjištěny nedostatky spočívající v: C2) ne-
úplnosti vedení účetnictví“ (§ 10 odst. 3 písm. c) 
zákona č. 420/2004 Sb.) a přijímá toto opatření:
- inventarizační rozdíl účtu 902 byl opraven.
Hlasování: 5 – 0 – 0, schváleno jednomyslně.
7. RM schvaluje na základě zprávy hodnotící ko-
mise o posouzení nabídek vítěze veřejné zakáz-
ky „Rekonstrukce ul. Na Skaličkách – 2. etapa“ 
– firmu SaM, silnice a mosty a. s., Česká Lípa 
a pověřuje starostu podpisem smlouvy o dílo. 
Hlasování: 5 – 0 – 0, schváleno jednomyslně.
8. RM schvaluje smlouvu o smlouvě budoucí 
mezi městem Mšenem a ČEZ Distribuce, a. s. 
na akci č. IP-12-6006486/VB/1 „Sedlec ME, 
přípojka NN, pč 2/3, Myslivecké sdružení Liška 
Sedlec“ v rozsahu dle GP vyznačujícího věcné 
břemeno, a to úplatně za cenu 11.200 Kč bez 
DPH. Hlasování: 5 – 0 – 0, schváleno jedno-
myslně.

Usnesení ze schůzí Rady města Mšena
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12. 3.

80
26. 3.
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Zasílání složenek v roce 2014
Složenky pro placení daně z nemovitých věcí 
jsou ve většině případů zpracovávány a rozesí-
lány daňovým subjektům centrálně. Zasílána 
je standardní složenka typu A, podléhající poš-
tovnímu poplatku podle platného ceníku České 
pošty.

Daň z nemovitých věcí spravuje v Čes-
ké republice 14 finančních úřadů se sídlem 
v jednotlivých krajských městech a v hlavním 
městě Praze. Finanční úřady vykonávají správu 
této daně na území příslušného kraje a hlavní-
ho města Prahy (dále jen „příslušný kraj“) pro-
střednictvím svých územních pracovišť, u nichž 
jsou uloženy spisy daňových poplatníků. 

Daň z nemovitých věcí je sloučena do jedné 
částky za všechny nemovité věci poplatníka 
na území příslušného kraje. Má-li poplatník 
daně více nemovitých věcí, které se nacházejí 
v obvodech místní působnosti dvou nebo více 
finančních úřadů, tj. na území více krajů nebo 
na území hl. města Prahy a jednoho nebo více 
krajů, jsou do obálek vkládány společně slo-
ženky za všechny tyto finanční úřady.

Platbu daně z nemovitých věcí u každého 
z dotčených finančních úřadů je poplatníkovi 
daně zasílána jedna složenka, pokud jeho 
daň u tohoto finančního úřadu činí nejvýše 
5 000 Kč, nebo dvě složenky, pokud je tato 
daň vyšší než 5 000 Kč a platí se tedy ve dvou 
splátkách. Daň vyšší než 5 000 Kč lze však za-
platit i najednou jedinou složenkou, a to v ter-
mínu první splátky daně.

Jednotlivé složenky jsou opatřeny názvem 
a číslem účtu místně příslušného finančního 
úřadu (tj. toho finančního úřadu, v jehož obvo-
du místní působnosti se nemovitá věc nachází), 
kterému je příslušná platba určena.
Na alonži složenky, tj. na její horní odděli-

telné části, jsou uvedeny tyto důležité údaje:
►  celková výše daně z nemovitých věcí 

v roce 2014,
►  výše a termíny splatnosti splátek,
►  stav daňového účtu poplatníka, tj. pří-

padný přeplatek nebo nedoplatek na dani 
z nemovitých věcí, s jehož prostřednictvím 
komunikuje s finančním úřadem.
V zájmu zajištění možnosti plynulého pla-

cení daně v pokladnách finančních úřadů jsou 
složenky rozesílány v pořadí nezávislém na 
místní působnosti finančních úřadů. Proto je 
tzřeba počítat s tím, že v jednotlivých lokali-
tách neobdrží všichni poplatníci složenky sou-
časně, ale budou postupně rozesílány tak, aby 
poslední z nich poplatníci obdrželi nejpozději 
do 25. května 2014. 

Jesliže poplatník podá daňoví přiznání po 31. 
lednu zdaňovacího období a v něm vypočtená 
daň se liší od částky daně uvedené na složen-
ce, uhradí daň ve výši vypočtené v daňovém 
přiznání, případně ve výši, kterou mu správce 
daně sdělí platebním výměrem nebo hromad-
ným předpisným seznamem. Pokud poplatník 
uhradil daň z nemovitosti za rok 2014 už před 
obdržením složenky, použije složenku pro 
kontrolu již uhrazené částky daně a k doplace-
ní případného rozdílu. 

Ve specifickýcj případech mohou být slo-
ženky i nadále zasílány či jinak distribuová-
ny (např. prostřednictvím obcí) jednotlivý-
mi finančními úřady. Tuto možnost mohou 
jednotlivé finanční úřady zvolit podle konkrét-
ních podmínek v daných lokalitách v zájmu 
včasného a efektivního doručení složenek po-
platníkům.

Důležité upozornění
Adresa P. O. Boxu, uvedená v levém horním 

rohu obálky se složenkami, je určena pouze 
pro vrácení nedoručitelných složenek Českou 
poštou, nikoli pro zasílání jiné korespondence 
finančním ogánům. Orgánem, který vyměřuje 
daň, je vždy místně příslušný finanční úřad. 
Veškeré dotazy, podněty, odvolání apod. proto 
zasílejte vždy na adresu územního pracoviště 
místně příslušného finančního úřadu, uvedené-
ho na složence.

Splatnost daně z nemovitých věcí
Vyměřená daň z nemovitých věcí je splatná:

a)  u poplatníků daně, provozujících ze-
mědělskou výrobu a chov ryb ve dvou 
stejných splátkách, a to nejpozději do 
31. srpna a do 30. listopadu zdaňovacího 
období,

b)  u ostatních poplatníků daně ve dvou stej-
ných splátkách, a to a to nejpozději do 31. 
května a do 30. listopadu zdaňovacího 
období.

Nepřesáhne-li roční daň z nemovitých věcí 
částku 5 000 Kč, je splatná najednou, a to nej-
později do 31. května zdaňovacího období. Ke 
stejnému datu lze daň z nemovitých věcí zapla-
tit najednou i při vyšší částce.

Je-li daň stanovená správcem daně vyšší 
než daň přiznaná daňovým subjektem, nebo 
je-li daň stanovená podle § 13a odst. 2 zákona 
o dani z nemovitých věcí vyšší než poslední 
známá daň, a lhůta splatnosti daně podle hro-
madného předpisného seznamu již uplynula, 
je rozdíl splatný v náhradní lhůtě do 15 dnů 
ode dne právní moci hromadného předpisného 
seznamu. Ve stejné náhradní lhůtě je splatná 
i daň stanovená z moci úřední. Stanovená ná-
hradní lhůta splatnosti daně nemá vliv na běh 
úroku z prodlení.

Informace o dani z nemovitých věcí

Prodej slepiček
 Drůbež Červený Hrádek, firma Dráb, oznamuje svým zákazníkům, 
 že opět prodává slepičky snáškových plemen Lohmann hnědý, 
 Tetra hnědá a Dominant – žíhaný, černý,  
 modrý, žlutý, kropenatý a bílý. 
 Stáří: 15 – 20 týdnů. 
 Cena: 149 -185 Kč/ ks podle stáří.
 Neprodáváme malé kuřice, ale téměř 
 dospělé slepičky pouze z našeho chovu!
  
  Prodej se uskuteční  

 v sobotu 17. května 2014 
 a v sobotu 14. června 2014 
 Mšeno u kostela ve 13.45 h

Při prodeji slepiček výkup králičích kožek – cena podle poptávky 
Případné bližší informace: 

po-pá 9 – 16 h, tel.: 601 576 270, 606 550 204, 728 605 840  

POZVÁNKA
Jarní koncert 
Kdy: sobota 17. května 2014 od 17 hodin. 
Kde: kostel Českobratrské církve evange-
lické ve Mšeně u Mělníka (vedle Domova 
seniorů). Účinkuje: komorní duo Kristina 
Vaculová – flétna, Libor Janeček – kytara.
V programu zazní skladby těchto mis-
trů: Jean Baptiste Loeillet de Gant (1688 
– 1720): Sonata a moll. Johann Sebastian 
Bach (1685 – 1750): Sonata C dur, Carl Phi-
lipp Emanuel Bach (1714 – 1788): Sonata 
a moll, Francesco Molino (1775 – 1847): 
Romance a Rondo op. 16, č. 2, Fernando 
Sor (1778 - 1839): Variace na Mozarto-
vo téma op. 9, Ferdinando Carulli (1770-
1841): Fantasie op. 337.
Kristina Vaculová – absolventka brněn-
ské konzervatoře a Hudební fakulty JAMU 
v Brně. Laureátka několika národních i me-
zinárodních soutěží. Od ledna 2012 je člen-
kou Filharmonie Brno.
Libor Janeček – absolvent brněnské kon-
zervatoře. Do roku 2008 účinkoval v kon-
certním duu INSTRUMENTAL TANDEM 
( kytara - akordeon ). Pořídil řadu nahrávek 
pro Český rozhlas. V současnosti vystupuje 
sólově i s komorními orchestry.
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V pondělí 31. března se na radnici ve Mšeně 
konal Aprílový koncert, jímž hudební obor 
Základní umělecké školy Mšeno vstoupil do 
posledního čtvrtletí školního roku 2013–2014. 
Přestože byl sál téměř zaplněný, pro spočítání 
mšenských občanů by mi stačily prsty jedné 
ruky, a to je mi líto, protože koncert vykazo-
val vysokou úroveň: hudební i společenskou. 
Vždyť umělecké školy netvoří do šuplíku, ný-
brž pro veřejnost. 

V průběhu první poloviny dubna proběhly 
interní koncerty pro rodiče. Je na nich evident-
ní těsné sepětí učitelů hudebního oboru s rodiči 
svých žáků. Právě tento zájem a spolupráce ro-
diny a školy byl naším cílem, když jsme před 
třemi roky interní koncerty jako metodickou 
novinku zavedli.  

V úterý 22. dubna se v sále radnice ve 

Mšeně uskutečnil koncert v rámci Roku české 
hudby. Nejkrásnější árie z českých a světových 
oper zazpíval sólista opery Národního divadla 
v Praze František Zahradníček, písně Antoní-
na Dvořáka, Bohuslava Martinů, Vítězslava 
Nováka a Leoše Janáčka zazpívají Kristýna 
Hrušková a Brigita Klementová. Obě jmeno-
vané tímto koncertem absolvovaly první cyk-
lus výuky sólového zpěvu v ZUŠ Mšeno, obě 
také úspěšně vykonaly přijímací zkoušky na 
konzervatoř. 

Ve středu 14. května proběhne slavnostní 
koncert v Domově seniorů ve Mšeně, při kte-
rém vystoupí žáci ZUŠ Mšeno. V neděli 18. 
května organizujeme pro naše žáky a jejich ro-
diče zájezd do Valdštejnské zahrady Senátu ČR 
v Praze na koncert v rámci MHF Pražské jaro 
2014. V týdnu od 19. května proběhnou talen-

Poslední čtvrtletí školního roku
v ZUŠ Mšeno aneb OD APRÍLA K LÉTU

tové zkoušky a zápisy do hudebního oboru ZUŠ 
Mšeno. V pondělí 26. května se na sále mšen-
ské radnice uskuteční koncert muzikálových 
melodií Ivany Brožové, sólistky Hudby Hradní 
stráže a Policie ČR. V rámci koncertu vystoupí 
také naše letošní absolventka Anna Veselá, jež 
od září pokračuje ve studiu muzikálového zpěvu 
na Konzervatoři Jaroslava Ježka v Praze. 

V týdnu od 9. června se budou konat po-
stupové zkoušky všech žáků hudebního oboru 
před komisí. Nejkvalitnější výkony bude ZUŠ 
Mšeno prezentovat na Letním koncertu 23. 
června na radnici ve Mšeně. V rámci koncertu 
budou absolutoriem a věcným darem oceněni 
všichni letošní absolventi výtvarného i hudeb-
ního oboru.

PhDr. Josef Šebesta, Ph.D.

Příležitost pro talenty
V týdnu od 19. do 23. května 2014 budou pro-
bíhat talentové zkoušky a zápisy do hudebního 
oboru Základní umělecké školy Mšeno na tyto 
nástroje: klavír, elektronické klávesové nástro-
je, housle, viola, příčná flétna, zobcová flétna, 
sólový zpěv. 
ZŠ Byšice, klavírní třída: pondělí 19. května, 
úterý 20. května, středa 21. května, vždy od 13 
do 17 hodin.
ZUŠ Mšeno, učebny: pondělí 19. května, úte-
rý 20. května, středa 21. května, čtvrtek 22. 
května, pátek 23. května, vždy od 13 do 17 
hodin.
Bližší informace na tel. 775 277 918.

PhDr. Josef Šebesta, Ph.D.,
vedoucí hudebního oboru

Zážitek s povzdechem
Píše se 31. březen a na sále radnice ve Mšeně se 
koná „Aprílový koncert“. Vystupují žáci, kteří 
navštěvují hudební obor. Všichni účinkující se 
snaží ze všech sil. Po svém výkonu jsou vždy 
odměněni silným potleskem. Škoda, že kolem 
sebe vidím jen cizí tváře. Chci tím říci, že by 
mi stačilo na spočítání přítomných ze Mšena 
pár prstů jedné ruky. Škoda!

Zdeňka Kaulerová



a tvarů. Většině z nás se nejvíc líbila ústřední 
postava výstavy Ifigenie s dlouhými zlatými 
vlasy. Každý z nás dostal za úkol vyplnit ta-
jenku z informací, které jsme měli získat po-
zorným všímaním si soch v galerii. Tajenkou 
byla Litomyšl, město, ve kterém se nachází 
většina děl Olbrama Zoubka.

Zajímavý výlet plný poznání nám uspořá-
dala Základní umělecká škola Mšeno, které za 
to děkujeme.              

Zuzana Štolbová, cargo manager, 
Letiště Václava Havla, Praha  
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KOUZELNÉ KVĚTY
V sobotu 22. 2. 2014 se vybraná skupina 14 
nejlepších žáků naší školy účastnila víkendo-
vého glassworku ve sklárně Ajeto v Lindavě 
na Novoborsku, pod vedením výtvarníků Čeň-
ka a Štěpánky Hlavatých. Věkové rozpětí mla-
dých sklářů bylo od 6 do 16 let. 

Práce s tavným sklem je v tomto věku zce-
la výjimečná. Každý z účastníků tvořivé dílny 
měl připraven kresebný návrh květu pro rea-
lizaci ve skle. Barevnou skladbu volili autoři 
až na místě ve spolupráci se sklářskými mistry, 
s kterými také konzultovali technologický po-
stup tvorby. 

Sami žáci pak více než pět hodin se zájmem 
tvarovali a foukali sklářskou hmotu tak, že pod 
jejich rukama vykvétaly skleněné originální 
artefakty. Tato zkušenost odstartovala hlubší 
spolupráci a tvorbu se sklárnou a také pozitivní 
ohlasy na Střední uměleckoprůmyslové škole 
sklářské v regionu. 

Kolekce těchto květů byla odeslána na Me-
zinárodní dětskou výtvarnou výstavu do Lidic, 
kde tématem pro letošní rok bylo rodinné ze-
mědělství a zahrada.

Ve čtvrtek 20. února jsme se v Praze zúčastnili 
výchovného koncertu Hradní stráže a policie 
České republiky, který se jmenoval Státní ve-
čeře. Pan šéfdirigent plk.Václav Blahunek nás 
provedl tímto ceremoniálem, který probíhá na 
Pražském hradě, když si pan prezident pozve 
státní návštěvu ze světa. 

Tentokrát to byla návštěva britské králov-
ny Alžběty II. a jejího chotě, prince Filipa. 
Po uvítacích příhovorech státníků, kterých 
si zúčastnili někteří z nás, z publika, zazněly 
i státní hymny. Pak jsme byli vtaženi do děj-
ství návštěvy amerického prezidenta Barac-
ka Obamy a jeho manželky Michele. Hudba 
Hradní stráže nám pak zahrála ukázky anglic-

ké, americké a české hudební tvorby.
Nakonec jsme se s hudebníky rozloučili vel-

kým potleskem. Oni pro nás měli originální hu-
dební přídavek – orchestrální provedení úvodní 
skladby animovaného seriálu Simpsonovi.

Po vřelé přijetí na pražském arcibiskupství, 
kde jsme měli vytvořené odpočinkové záze-
mí, jsme se stihli podívat také na velkou vý-
měnu hradních stráží na prvním nádvoří. 

Naše kroky poté směřovaly do Jízdárny 
Pražského hradu na výstavu tvorby význam-
ného sochaře OLBRAMA ZOUBKA, kde 
jsme byli VIP hosty Správy Pražského hradu. 
Bylo zde hodně zajímavých soch vytvořených 
z cementu, polychromované, různých barev 

Státní večeře s Olbramem Zoubkem v Praze
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Tip na dobré knihy

Nové knihy 
v Městské knihovně

Kalendář výročí

Beletrie
E. Hakl: Skutečný příběh; M. Urban: Přišla 
z moře; A. Munroová: Příliš mnoho štěstí; I. 
Welsh: Trainspotting; B. Goldsteinová: Zapo-
menutý papež; Boží schrána; M. Váňová: Babí 
léto; T. Keleová-Vasilková: Lék na smutek; 
Duhový most.

Detektivní romány, horory
J. Nesbø: Červenka; S. King: Doktor Spánek; 
K. Slaughterová:  Triptych; Démoni; Kriminál-
ník; A. Christie: Tragédie o třech jednáních; G, 
Flynnová: Temné kouty.

V sobotu 13. dubna uspořádal Okrašlovací spolek pro Mšeno a okolí Vítání jara. Téměř padesátka 
zájemců se nejprve sešla před kostelem sv. Martina, aby zde vyslechla připomínku jarních obyče-
jů, které se v historii staly součástí života našich předků. Mgr. Naďa Černá a Mgr. Jitka Králová z 
Regionálního muzea v Mělníku seznámily přítomné se zvyky jara. Poté se průvod v čele s Mora-
nou, symbolem zimy, vydal přes náměstí Míru Karlovou ulicí k Blížce. Tam byla Morana nejprve 
upálena na hranici. Jejích plamenů poté děti využily k opékání špekáčků.        Foto: Př. Sobotka

Vítání jara

Vraný Josef, pseudonymy J. V. Stránecký, Jan 
Srp, Martin Vrána, Vavřinec Řehoř, Hynek 
Penčík, Kateřina Romanovská (* 9. 5. 1874 
Stránka u Mšena † 27. 3. 1937 Monaco), agrár-
ní novinář, politik a statkář. Činný v agrárním 
hnutí, redaktor Selských novin a Venkova, zalo-
žil časopis Cep a revui Rozkvět, v roce 1914 dal 
podnět k založení Lidového deníku pro malo-
rolníky, po první světové válce byl poslancem 
a senátorem, od roku 1922 šéfredaktorem de-
níku Venkov. Byl čelným představitelem proti-
hradního pravicového proudu v agrární straně. 
V roce 1919 vydal publikaci Československá 
pozemková reforma v prvním roce republiky 
a napsal také několik románů (Návrat, Na zám-
ku vojetínském, Okovy, Válečné tajnosti praž-
ské, Nejdříve něco z domova, Dvojí život).
Konětopský Václav, JUDr. (* 31. 7. 1850 
Mšeno † 18. 5. 1934 Poděbrady), advokát, 
literát. Studoval klasické gymnázium v Čes-
ké Lípě a Litoměřicích, potom práva v Praze. 

Advokátní praxi provozoval na více místech 
v Čechách, nejdéle v Klatovech. Všude se také 
zapojoval do vlasteneckého hnutí a byl zvolen 
čestným předsedou Literání obrozenecké jed-
noty. Na Světové výstavě v Paříži v roce 1889 
přednesl hold Čechů francouzskému národu.
Böhm Josef (* 21. 2. 1831 Mšeno † 19. 5. 
1889 Jeseník), veřejný činitel. Navštěvoval 
farní školu ve Mšeně, absolvoval gymnázium 
v Litoměřicích a studia práv na Univerzitě Kar-
lově. Byl praktikantem u c. k. místodržitelství 
v Budapešti a dalších městech v Maďarsku, od-
kud se v roce 1860 vrátil do Čech a účastnil se 
vlasteneckého ruchu v Litoměřicích. Byl mís-
topředsedou České besedy, tajemníkem okres-
ního zastupitelstva v Roudnici nad Labem 
a později zakotvil v Praze – Smíchově, kde mu 
po smrti město postavilo na hřbitově hrobku 
a pomník s nápisem: Zde odpočívá o rozkvět 
Smíchova velezasloužilý J. B., ředitel měst-
ských úřadů…. Zároveň byl předsedou Jednoty 
samosprávných úředníků obecních a okresních 
v království Českém. Napsal mnoho článků 
o samosprávě a politice. 

Soutěž Magnesia Litera byla založena v roce 
2002 s cílem pomoci kvalitním knihám k vět-
ší prodejnosti a čtenářům k lepší orientaci na 
knižním trhu. Letošní Litery vybíraly z šesti 
nominovaných v kategorii prózy, vítězem se 
nakonec stal útlý román Skutečná událost od 
Emila Hakla. Není to jeho první Litera, jednu 
má z roku 2003 za titul O rodičích a dětech, 
v roce 2011 byl nominovaný za Pravidla směš-
ného chování, navíc už získal i Cenu Josefa 
Škvoreckého. Lepší reklamu si Hakl nemohl 
přát – příští úterý mu totiž v Argu vychází no-
vinkový soubor deseti povídek nazvaný Hově-
zí kostky.

Ceny Magnesia Litera
za nejlepší knihy roku 2014

Kniha roku: Jiří Padevět – Průvodce protek-
torátní Prahou (Academia). Próza: Emil Hakl 
– Skutečná událost (Argo). Poezie: Kateřina 
Rudčenková – Chůze po dunách (fra). Kniha 
pro děti a mládež: Ondřej Buddeus, David 
Böhm – Hlava v hlavě (Labyrint). Literatura 
faktu: Jiří Padevět – Průvodce protektorátní 
Prahou (Academia). Nakladatelský čin: Velké 
dějiny zemí Koruny české (Paseka). Překla-
dová kniha: Péter Esterházy – Harmonia ca-
elestis (z maďarštiny přeložil Robert Svoboda, 
Academia). Objev roku: Jan Trachta – Tichý 
dech (Paseka). Cena čtenářů: Zdeněk Svěrák 
– Po strništi bos (Fragment)
Knihou roku 2014, tedy hlavním vítězem 
knižních cen Magnesia Litera, se v úterý ve-
čer stala publikace Jiřího Padevěta Průvodce 
protektorátní Prahou z nakladatelství Acade-
mia. Zvítězila také v kategorii literatury faktu, 
v níž byla nominována. Kniha nabízí detailní 
vhled do atmosféry Prahy v době nacistické 
okupace prostřednictvím topografie praž-
ských ulic.

V kategorii nakladatelský počin bodoval 
podle očekávání největší dokončený knižní 
projekt české historiografie Velké dějiny zemí 
koruny české, který nakladatelství Paseka vy-
dává od roku 2008. Celkem čítá víc než čtr-
náct tisíc stran, na devatenáctisvazkové edici 
pracovaly desítky nejvýznamnějších českých 
historiků.

Už při oznámení nominací se hodně mlu-
vilo i o knize Jana Trachty Tichý dech, jež 
nese podtitul Zápisky českého lékaře z Afriky 
a Haiti. Trachta popisuje svoje mise s Léka-
ři bez hranic. Litera pro objev roku nemohla 
mít vhodnějšího kandidáta. A znamená další 
bod pro nakladatelství Paseka, které v jeho 
lékařském deníku objevilo silný autorský po-
tenciál.

Městská knihovna tradičně zařazuje do své-
ho fondu oceněné tituly – můžete se tedy těšit 
na román Emila Hakla i na knihu Jana Trach-
ty Tichý dech. Titul oceněný cenou čtenářů 
– Svěrákova půvabná knížka Po strništi bos 
je již ve fondu od podzimu 2013 a patří mezi 
nejvíce půjčované knihy.



Vozovými cestami kočí jezdili hlavně do 
mlýnů a pro vodu. Mnoho úseků starých cest 
zůstalo zachováno ve skalách. Jde o průře-
zy hluboké až několik metrů. Už na mapách 
prvního vojenského mapování ze druhé po-
loviny osmnáctého století jsou znázorněné 
staré vozové cesty. Po některých z nich už 
ale nejsou ani památky. Na své přednášce o 
tom ve Mšeně hovořil geolog Akademie věd 
Jiří Adamovič.

Podle předního odborníka na pískovce se 
do současnosti zachovaly pozůstatky cest ze 
šestnáctého století a mladší. „O starších ko-
munikacích nemáme žádné údaje. Jsme od-
kázáni jen na dochované záznamy, v nějaké 
kronice se třeba objeví záznam o tom, že ně-
kdo jel odněkud někam přes nějaká místa,“ 
vysvětlil na své přednášce o historických vo-
zových cestách v pískovcích mezi Mšenem a 
Kokořínským dolem geolog. Úseky prasta-
rých cest, které vedly mezi poli, jsou dávno 
zarostlé, zanesené nebo rozorané. A ty, které 
byly zasekané do skály, byly většinou poz-
ději přetesány novými klasicistními cestami.

Staré cesty je možné vyčíst právě na vo-
jenských mapách. Užitečnou pomůckou, jak 
zaniklé trasy vypátrat, jsou podle Jiřího Ada-
moviče také modely reliéfu krajiny. „Celé 
území bylo postupně naskenováno lasero-
vým paprskem z letadla. Díky modelu relié-
fu můžeme poznat, kudy cesty vedly, protože 
terénní vlna je dodneška znatelná. Je to patr-
né hlavně na polích,“ vysvětlil geolog, který 
na Kokořínsku zmapoval většinu cest.

Mnoho úseků starých cest zůstalo zacho-
váno ve skalách. Jde o průřezy hluboké až 
několik metrů. „Ve skále se časem vytvořily 
koleje od vozů, které byly časem tak hlubo-
ké, že muselo být dno cesty seseknuto do ro-
viny. Cesta začala v zářezu například půl me-
tru a během let se prohlubovala třeba až do 
šesti metrů. Takové cesty vozkové využívali 
dvě stě a více let,“ popsal a na fotografiích 
názorně ukázal Jiří Adamovič.

Vysvětlil také, proč se mnoho starých cest 
rozděluje do několika ramen, která se po ně-
jaké vzdálenosti opět scházejí. „V případě, 
že už byla cesta v takovém stavu, že byla 

stěží průjezdná, vytvářela se souběžná boční 
ramena. Kočí si pak mohl vybrat, jaký úsek 
k jízdě zvolí.“

Většina vozových cest, které vedou v pís-
kovcových skalách, připomínají takzvané 
oškrty na skalních stěnách. Ty střídají rov-
ná místa, která vznikla prací kameníků při 
zarovnávání pojízdné části cesty. Často ve 
skalách podél cest vznikaly různé reliéfy 
nebo výklenky na svaté obrázky nebo sošky 
světců.

„Velmi častý je reliéf Krista, na Koko-
řínsku je takových reliéfů opravdu mnoho. 
Mezi další reliéfy pak patří různá znamení, 
která měla sloužit jako dopravní značky,“ 
připomněl geolog s tím, že například ve ská-
le vytesaný kříž měl být pro kočího výstra-
hou třeba před strmým klesáním cesty.

Řada symbolů, které sloužily pro zjedno-
dušení jízdy, je už bohužel dnes nečitelná. 

Geolog Jiří Adamovič přiblížil význam starých vozových cest

PRO VODU NEBO MOUKU

V Hlučovské cestě, která spojovala Mšeno 
s mlýnem Hlučov v Kokořínském údolí, je 
dokonce vytesaná cesta i pro pěší. Nebyla 
ovšem prvotně určená pro poutníky. „Od vo-
zové cesty se tam odděluje zasekaná cesta, 
kde měl pravděpodobně sesednout pomocník 
kočího a jít obhlédnout cestu, zda například 
v protisměru nejede jiný vůz,“ poznamenal 
Jiří Adamovič, podle něhož byla většina cest 
hojně využívána.

Mezi hlavní důvody, kvůli nímž vozkové 
vyráželi ze Mšena do Kokořínského dolu a 
zpátky, patřila voda a mouka. Ve Mšeně byly 
sice v provozu tři větrné mlýny, ty ovšem ne-
mohly poptávku hospodářů pokrýt. „Jezdilo 
se proto do Kokořínského dolu do několika 
vodních mlýnů. Druhým důvodem cest byla 
voda, které byl ve Mšeně nedostatek. 

„Jejím jediným zdrojem tam byla nedávno 
obnovená Hlovecká studánka,“ doplnil geo-
log. Pro účastníky poutavé přednášky si Jiří 
Adamovič připravil výlet úvozovými cesta-
mi v okolí Mšena. Téměř padesát nadšenců 
vyrazilo údolím Debř na Romanov, odkud 
sledovali průběh cesty, která v polovině ráj-
ského kopce navazuje na Umrlčí rokli. Tam 
si prohlédli průřez cesty skalou hluboký přes 
šest metrů a přes skalní Bludiště se dostali 
na Pivovarskou cestu a do Boudecké rokle. 
Tou pak došli na Droužkov a přes Míčovku 
se vrátili zpět do Mšena.

Jiří Adamovič připravil i soutěž pro děti, 
které měly za úkol objevit například letopoč-
ty o prohloubení cest nebo různá znamení.  
Na organizaci přednášky se podílel Okraš-
lovací spolek pro Mšeno a okolí s městem 
Mšenem.

Jiří Říha
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Noc kostelů 
pátek 23. května 2014 – evangelický 
kostel v Boleslavské ul. č. 9 (vedle 
Domova seniorů):

Program:
16,50 – 17 h: Vyzvánění zvonu – symbo-
lická pozvánka k návštěvě, 
Kostel bude otevřen pro  návštěvníky 
od 17 do 22 h.

16 – 22 h: Výstava fotografií ZUŠ Mše-
no – motto: „Nechť jsou světla na nebeské 
klenbě, aby oddělovala den a noc. Budou 
na znamení časů, dnů a let.“ (Gen 1,14)

17 – 21 h: Výstup na věž kostela s výhle-
dem do kraje
průběžně: Posezení a popovídání na farní 
zahradě, opékání špekáčků  

18 – 18,30 h: Koncert smíšeného pěvecké-
ho sboru Intermezzo

18,45 h: Promítání fotografií kostelů 
z různých zemí Evropy – uvádí cestovatel 
Zdeněk Bergl ze Mšena, modlitebna vedle 
kostela

21,30 h: Čtení a meditace – závěrečné zti-
šení, modlitba za Mšeno a okolí



Čtvrtý ročník Stráneckého běhu jakoby 
okopíroval závod z loňského dubna, tedy 
alespoň po stránce sportovních výsledků. 
Počasí totiž běžcům letos, na rozdíl od 
toho loňského, přálo. S tratí oblíbeného li-
dového běhu pro každého, která od startu 
až do cíle měří 5 400 metrů, si opět nej-
lépe poradil mělnický sportovec Michal 
Michálek. 

Borec z Mělníka se svými devatenácti minu-
tami se stal už potřetí neporaženým favori-
tem běhu, který pokaždé startuje na silnici 
mezi Stránkou a osadou Tajná. „Běželo 

se mi dobře. Sice trochu foukal vítr, ale to 
mi nevadilo. Už to ale není to, co to bý-
valo,“ řekl po závodu vítěz, jemuž prá-
vem náleží jednička i na startovním čísle. 
Druhý nejrychlejší borec Václav Ko-
láčný ze Želíz byl Michalu Michálkovi 
v závěsu, doběhl jen o devětasedmdesát 
vteřin později. A třetí nejrychlejším mu-
žem závodu byl Pavel Mráček mladší. 
Každý z trojice předních borců se ovšem ve 
své kategorii dostal i na nejvyšší stupeň ví-
tězů. Michal Michálek ovládl vložený závod 
v kategorii mužů B, Václav Koláčný excelo-
val za muže A a mladší z Mráčků uzmul po-

Čtvrtý ročník Stráneckého běhu opět ovládl Michal Michálek

OBHÁJIL UŽ POTŘETÍ
myslné zlato v Mšenském přeboru za áčko. 
Hlavní pořadatel závodu, jímž je místní bě-
žec Pavel Mráček starší, se také rozhodně 
zahanbit nenechal. Zaběhl si pro vítězství 
v Mšenském přeboru B, kde startoval za So-
kol Mšeno.Čtvrtého dílu Stráneckého běhu 
se zúčastnil rekordní počet třiašedesáti do-
spělých běžců. Ty doplnila ještě patnáctka 
malých sportovců, pro které pořadatelé vy-
hlásili kategorii Cvrčkové.Novinkou letošní-
ho roku byla i vložka pro příznivce chůze – 
Stránecký pochod. „Vloni mi jeden kamarád 
řekl, že mu zdravotní problémy nedovolují 
běhat, že by to klidně obešel. Proto mě na-
padlo, že bychom mohli běh spojit s chůzí,“ 
připomněl pořadatel nápad s pochodem, na 
který vyrazilo rovnou třiadvacet nadšenců.

Jiří Říha, Mělnický deník
foto Karel Horňák
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